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Thierry Breton: Totul este în mâinile noastre; avem munitia necesara: vaccinurile

România dispune de tot ceea ce are nevoie pentru a accelera campania de vaccinare, a declarat comisarul

european pentru Piata Interna, Thierry Breton, într-un interviu acordat AGERPRES.

 

Acesta a efectuat, joi, o vizita oficiala la Bucuresti, pentru a discuta cu liderii politici din România în mod special

despre situatia îngrijoratoare generata de COVID-19.

 

Comisarul european pentru piata interna a mai vorbit despre modul în care poate fi controlat fenomenul "fake

news" privind vaccinarea, prezent nu numai în România ci peste tot în lume, despre serviciile 5G si Centrul

european de securitate cibernetica, precizând ca în domeniul digital "România va juca un rol foarte important

pentru noi toti în Europa".

 

AGERPRES: Ati vorbit despre decizii dificile pe care România trebuie sa le adopte pentru a îmbunatati

vaccinarea. Ne puteti da un exemplu?

 

Thierry Breton: Nu am spus ca este o decizie dificila. Am spus ca, în primul rând, suntem în fata unui nou val al

pandemiei. Cel de al cincilea. Ştim ca pentru a putea lupta cu acest val al pandemiei si sa evitam sa ajungem la

spital, pentru ca, din pacate, unii care ajung la spital mor, deoarece este o boala foarte periculoasa, avem un

instrument, stim ce trebuie sa facem: trebuie sa ne vaccinam. Şi eu, în calitate de comisar responsabil cu

vaccinarea în Uniunea Europeana, am lucrat din greu pentru a fi siguri ca putem sa furnizam suficiente vaccinuri

pentru toata Europa, iar acest lucru a fost realizat, dar si pentru restul lumii. Astazi, Europa este cel mai mare

producator de vaccinuri, în special vaccinuri de tip ARN mesager. Producem 300 de milioane de doze de vaccin în

fiecare luna. Trimitem jumatate din aceste doze catre statele membre UE, deci România dispune de tot ceea ce are

nevoie. Acum trebuie sa ne asiguram ca toata lumea poate sa fie vaccinata. Astazi, acest lucru este valabil aproape

peste tot în Europa, pentru ca am ajuns la peste 75% din populatia Europei care este vaccinata, ceea ce este un

lucru bun, pentru ca înseamna ca doar 25% este în continuare în pericol. Desigur ca trebuie sa reducem acest

numar. Însa, în România, suntem sub 55% si acesta este un risc major si de aceea am spus ca trebuie sa acceleram

campania de vaccinare. Acesta este instrumentul de care dispunem acum si depinde numai de noi.

 

AGERPRES: Urmatoarea întrebare are legatura cu fenomenul "fake news". România are o problema serioasa cu

"fake news-urile" privind vaccinurile. Ce putem face pentru a contracara acest val al informatiilor false?

 

Thierry Breton: Eu calatoresc aproape zilnic si avem "fake news" peste tot, nu doar în România. Avem "fake

news" în Franta, în Germania, în Lituania, în Spania, peste tot. În Portugalia exista foarte multe "fake news-uri",

dar în Portugalia aproape 90% din populatie este vaccinata. Deci, trebuie doar sa educam, desigur, copiii nostri si

tânara generatie, si sa le spunem ca nu tot ceea ce citesc pe Internet este adevarat. Acesta este de altfel si ceea ce

propunem acum într-o nou act normativ, care se numeste DSA (Digital Services Act n.r.), pentru a controla

fenomenul "fake news", pentru a controla informatiile false si dezinformarea, iar aceasta propunere va fi votata

luna viitoare în Parlamentul European si va fi suficienta pentru toata lumea. Dar ceea ce vreau sa spun este foarte

simplu: uitati-va la voi, si ma adresez acum celor tineri, stiti foarte bine ca puteti face calculele: trei miliarde de

locuitori ai Planetei au fost deja vaccinati, este cel mai mare numar înregistrat vreodata, si nu exista niciun pericol,

nu exista efecte secundare si functioneaza. De aceea cred ca este important sa explicati si parintilor vostri si

bunicilor vostri, poate ca au unele întrebari, ca acest lucru este normal. Dar acum avem suficiente rezultate pentru

a fi siguri ca vaccinul functioneaza si desigur ca nu mai putem astepta. Pentru ca, nu numai ca vine iarna, dar odata

cu iarna vine si un nou val al pandemiei. Şi apropo, nu doar eu spun asta, ci si Organizatia Mondiala a Sanatatii

(WHO), care spune ca se asteapta ca Europa în întregime, incluzând si Rusia, unde stim ca avem o mare problema

cu acceptarea vaccinurilor, si daca nu face progrese am putea avea pentru întreg continentul peste 500.000 de

decese din cauza Covid, începând de acum si pâna în luna februarie sau martie a anului urmator. Deci, suntem
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informati, stim la ce sa ne asteptam, dar stim, de asemenea, si ceea ce trebuie sa facem. Vestea buna este ca totul

este în mâinile noastre, ca avem instrumentele, ca avem munitia necesara. Iar aceasta munitie sunt vaccinurile.

 

AGERPRES: Ati avut o întâlnire cu reprezentantii firmei UiPath, primul unicorn românesc. Care au fost subiectele

discutate? Exista posibilitatea unei cooperari între Comisia Europeana si aceasta companie sau între alte firme

românesti din domeniul securitatii cibernetice si digitalizarii?

 

Thierry Breton: Da, am avut o lunga discutie cu presedintele UiPath si nu va voi dezvalui ceea ce am discutat, dar

va pot spune, în general, ca împartasim aceeasi viziune, ca avem aceeasi îngrijorare, cum sa acceleram campania

de vaccinare, respectând în acelasi timp credintele tuturor. Dar aici vorbim despre stiinta, acesta este lucrul

important, si cred ca toti împartasim acelasi punct de vedere. Am discutat, de asemenea, cu presedintele UiPath

despre nevoia de a accelera campania de vaccinare si veste buna este ca stim ce avem de facut. Am vorbit si despre

alte subiecte precum apararea, securitatea cibernetica si sunt extrem de fericit ca vom avea Centrul european de

securitate cibernetica aici la Bucuresti. Acest lucru a fost decis deja. Şi eu sunt responsabil si de acest domeniu, al

digitalizarii si securitatii cibernetice pentru UE, deci centrul nostru va fi aici, pentru ca avem foarte multe

competente, ingineri foarte buni în aplicatiile digitale si desigur acest lucru este extrem de important, atât pentru

România cât si pentru Europa. Deci, am vorbit pe larg despre acest subiect, pentru ca este unul importat. Şi apropo

despre discutia noastra, este important pentru ca stim ca în domeniul digital sunt foarte multe actiuni, amenintari

hibride la adresa noastra, nu doar dezinformare, si stim cum sa le contracaram. Sunt foarte fericit ca România va

juca un rol foarte important pentru noi toti în Europa.

 

AGERPRES: Referitor la acest subiect, când anume va deveni operational acest Centru european de securitate

cibernetica din România?

 

Thierry Breton: Cred ca a început constructia cladirii si imediat ce totul va fi gata vom putea sa operam. Deci sper

ca va fi în curând. Nu am o data exacta înca, dar suntem pregatiti, lucram din greu din toate partile pentru a fi

siguri ca va fi disponibil în cel mai scurt timp posibil. În ceea ce ma priveste, sper ca va fi gata anul urmator, dar

vom vedea când anume. Facem eforturi pentru ca este o nevoie presanta sa ne îmbunatatim nu doar monitorizarea,

dar si apararea spatiului cibernetic.

 

AGERPRES: O ultima întrebare. România ar putea demara anul viitor licitatia pentru atribuirea de frecvente 5G.

Cum apreciati acest calendar comparativ cu alte state? Este târziu?

Thierry Breton: Cred ca 5G va aduce foarte multe noi aplicatii si servicii, acest lucru este valabil pentru Internetul

Lucrurilor (IoT), automobile conectate, productie digitala, foarte multe noi aplicatii, nu doar pentru viata noastra,

acest lucru era deja valabil cu 4G, dar si noi aplicatii inclusiv în domeniul sanatatii, medicinei. Deci cred ca nu ar

trebui sa asteptam prea mult. Unele state au început deja, si cred ca acesta este un lucru bun. Sunt bucuros sa vad

ca România începe acum, pentru ca este nevoie de câteva semestre pentru introducerea 5G, dar cu cât mai repede

va fi disponibil cu atât mai bine va fi pentru tranzitia tuturor sectoarelor noastre economice, inclusiv a industriilor. 
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